


Agradecer a todos os colaboradores que cada ano participan na 
confección de este libro, na radio, con donativos ou comprando rifas, aportando 
unha suma importante no presuposto. 

E como non podía ser doutra mane ira, agradecer ós organismos oficia is: 
Concello, Deputación de Pontevedra e Xunta de Galicia, a través de Turismo de 
Galicia, as súas aportacións para que esta Festa do Viño Tinta Femia de Cela 
poida seguir adiante. Non podo esquecerme dos membros de esta xunta 
directiva que lle dedican moitas horas e esforzo para que todo istoteña un bofin, 
e por suposto a este magnífico catering do Rincón de Cela. 

Por todo isto invitámosvos a disfrutar dunhas boas festas dende este 
maravilloso balcón da Ría de Pontevedra. 

Como Presidente da Asociación de Viticultores San Martín de Bueu, 
organizadora da XV FESTA DO VIÑO TINTA FEMIA DE CELA, queroconvidalos a 
este evento gastronómico cultural tan importante para a nosa parroquia. 
Atopámonos ante a XV edición, un número importante xa que no futuro 
poderemossolicitarque sexa FESTA DE INTERESE TURÍSTICO DE GALICIA. 

Este tamén é un ano importante despois de que en xaneiro a 
Comunidade Económica Europea autorizase e recoñecese a I.X.P. RIBEIRAS DO 
MORRAZO, distinción entre a que se atopa o noso apreciado TINTA FEMIA; 
viño que vai ter e xa está ten do un papel moi importante, como reflexa o feíto de 
que este ano para a cata previa ó embotellamento, asistira dende Barcelona e 
expresamente para este evento, MAL E NA FABREGAT, directora duns dos salóns 
de viños máis importantes de España como é SIMPLESMENTE VINHO, en 
Barcelona, e onde xa estivo presente o noso TINTA FEMIA da man de ANTONIO 
PORTELA, vicepresidente da Asociación Galega de Sumilleres e enamorado e 
defensor donoso viño. 

Destacar que este ano ademais da botella irnos despachar tamén o 
VIÑO POR COPA. Tamén é importante o incremento do número de colleiteiros, 
que pasa de 10 a 14. A eles queremos agradecer o seu traballo e dedicación e 
animalos a que sigan mellorando cada ano os seus viños, sempre con ese mimo e 
cariño que non ten prezo. Hoxe en día os nosos viñedos xa están a ser requeridos 
por viticultores de fóra para integralos nas súas ofertas, porque as 
particularidades e características do Tinta Femia non se atopan en ningún outro 
viño. 

Fernando García Cendón Salud e ledicia para tod@s. 

Saúda Xunta Directiva 



Carmela Silva Rego 
Presidenta da Deputación de Pontevedra 

É para min un pracer e un orgullo, como presidenta da Deputación de 
Pontevedra, saudar a todas as veciñas eveciños da parroquia de Cela e de toda a vila 
de Bueu nunha nova celebración da Festa do Tinta Femia, que xa chega á súa 
décimo quinta edición. É unha ledicia poder enxalzar un ano máis un produto tan 
característico da nosa provincia e tan ligado á nosa cultura popular como é o viño 
tintafemia. 

Ouero reivindicar, en primeiro lugar, a importancia do viño tinta femia, 

unha das variedades máis peculiares que se atopan baixo a Indicación Xeográfica 

Protexida Ribeiras do Morrazo.Esta peculiar uva, autóctona de Galicia, aínda non 

goza do merecido recoñecemento que debería ter máis alá da comarca do Morrazo. 

De aí a importancia desta Festa para poñela en valor e para dala a coñecer a todas 

aquelas persoas que aínda non saben deste outro fantástico seg redo que agocha a 

nosa provincia en particular e a nosa terra galega en xeral. Unha variedade exquisita 

que ternos a obriga de divulgar e de ofrecerá maioría de xente posible. 

O tinta femia, polo tanto, é moito máis que un viño de furancho, que 

debemos reivindicar sempre. Dende as institucións públicas debemos apoiar 

sempre iniciativas coma esta Festa, que serven para pór en valor as nosas 

peculiaridades enolóxicas, neste caso un tinto practicamente único e moi especial. 

Non cabe dúbida de que a produción de tinta femia é moi importante para a 

sociedade de Bueu e especialmente para a da parroquia de Cela e, polo tanto, desde 

esta Deputación, consideramos que é fundamental impulsala para dala a coñecer 

máis aló desta vil a. Non podemos deixar que tantas persoas queden sen probar esta 

variedadetan exquisita, que nace dunha uva de pel vermella e de pola branca. 

Quero rematar dándolle as grazas á organización desta nova edición da 

Festa do Viño Tinta Femia, por todo o seu tesón e traballo para sacala adiante. E por 

último, animo a todos os veciños e veciñas e a todas as persoas visitantes a que se 

acheguen ata a parroquia de Cela para gozar dunha copa deste viño galego tan 

especial e tan único. 

Saúda Deputación 



Nava Castro, directora de Turismo de Galicia 

Os meus mellores desexos para esta XV edición da Festa de Tinta Femia. 

O turismo é fundamental para o desenvolvemento económico, social 

e cultural dos concellos galegos que, a través das súas festas, contribúe a 

aspectos tan relevantes como o mantemento do patrimonio histórico, natural 

ou cultural. Bueu é un bo exemplo destas posibilidades, con festividades 

como a das súas tradicionais alfombras florais, unha das nosas Festas de 

Interese Turístico de Galicia. 

Por iso tamén agradezo á comisión organizadora da XV Festa de Tinta 

Femia este espazo que me brinda para dirixir unhas breves palabras aos seus 

veciños e visitantes, especialmente despois do nacemento do novo selo de 

cal ida de vitivinícola, a Indicación Xeográfica Protexida Ribeiras do Morrazo. 

Galicia conta con máis de 300 festas gastronómicas ao longo do ano. 

Somos coñecidos pela boa acollida que adoitamos dar aos nosos hóspedes, 

especialmente cando se sentan á mesa. Ademais, a enogastronomía é a 

segunda razón pela que os turistas visitan Galicia. Por iso é necesario que 

sigamos a apostar por poñer en valor os nosos recursos culinarios propios, 

que son moitos e moi variados nas nosas catre provincias. 

Ternos en marcha o deseño donoso Plan Enogastronómico de Galicia 

con esa aspiración porque sabemos que debemos apreciar e revalorizar os 

elementos que nos fan auténticos e compartilos con cantos os queren 

coñecer. Todos ternos que contribuír a avanzar nestes obxectivos para situar o 

enoturismo nun lugar estratéxico da nosa oferta, combinándoo cos outros 

moitos reclamos dos que dispoñemos. 

Saúda XUNTA GALICIA 
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